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Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

Svar på remissen om Motion om åtgärdsplan för 
att minska bostadsinbrotten i Stockholm 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 

kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 

 

Christina Heglert Ditte Westin 

Stadsdelsdirektör Avdelningschef 

 

Sammanfattning 

Anna König Jerlmyr (M), Bo Arkelsten (M), Lars Jilmstad (M) och 

Lars Svärd (M) har i februari lämnat in en motion till 

kommunstyrelsen om att ta fram en åtgärdsplan för att minska 

bostadsinbotten i Stockholm. 

 

Syftet med åtgärdsprogrammet är att öka människors trygghet och 

minska antalet inbrott i hemmet. Motionärerna föreslår att 

kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen tar fram ett 

åtgärdsprogram med konkreta förslag på insatser och kostnader för 

dessa i syfte att minska antalet bostadsinbrott i Stockholm. 

 

Förvaltningen ställer sig positiv till att kommunstyrelsen 

tillsammans med samverkande parter, polisen, bostadsbolag och 

villaägareförening ska ta fram ett åtgärdsprogram med konkreta 

insatser och kostnader för dessa i syfte att minska bostadsinbrotten. 
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Bakgrund 

Anna König Jerlmyr (M), Bo Arkelsten (M), Lars Jilmstad (M) och 

Lars Svärd (M) har i februari lämnat in en motion till 

kommunstyrelsen om att ta fram en åtgärdsplan för att minska 

bostadsinbotten i Stockholm. Kommunstyrelsen har skickat 

motionen på remiss till stadsdelsnämnderna Skarpnäck, Spånga-

Tensta och Södermalm, SLK och Stockholms Stadshus AB 

(bostadsbolagen). 

 

Ärendet 

Motionärerna uppger att bostadsinbrotten i Stockholms län ökade 

kraftigt enligt Brottsförebyggande Rådet, BRÅ, under 2015 med 15 

procent, i jämförelse med resten av landet där ökningen endast var 2 

procent. Polisen ser två huvudförklaringar till ökningen. Det ena är 

att fler personer verkar ägna sig åt inbrott samtidigt som polisen inte 

har tillräckliga resurser för att klara upp brotten. Det har lett till att 

antalet väckta åtal minskat.  

 

Motionärerna konstaterar att polisens arbete endast stoppar 

förekomsten av inbrott till viss del, och att det är andra faktorer som 

spelar viktigare roll. Det handlar om brottsförebyggande åtgärder 

som lås och larm, men också om stadsmiljöåtgärder och 

grannsamverkan. De ger som exempel att i New York finns tankar 

på att lagstifta om inbrottslarm och att man ser positiva 

spridningseffekter av inbrottslarm, där denna typ av inbrott minskar 

även i kringliggande fastigheter trots att bostäderna där saknar larm.   

 

I syfte att öka människors trygghet och minska antalet inbrott i 

hemmet föreslår motionärerna att kommunfullmäktige beslutar att 

kommunstyrelsen tar fram ett åtgärdsprogram med konkreta förslag 

på insatser och kostnader för dessa i syfte att minska antalet 

bostadsinbrott i Stockholm. 

 

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts vid Avdelning för stadsdelsutveckling 

 

Förvaltningens synpunkter och förslag 

Förvaltningen delar oron över att bostadsinbrotten ökat i 

Stockholms län. Det är stora skillnader hur olika områden drabbas 

av inbrott. Att analysera dessa skillnader kan ge nödvändig kunskap 

att på sikt minska inbrotten i Stockholm.  



 Tjänsteutlåtande 

Dnr 1.5.1-189/2016 

Sida 3 (3) 

 

 

 

 

Error! Use the Home tab to apply Rubrik 1 

to the text that you want to appear here. 

 

 

 

I Spånga-Tensta finns det sedan flera år tillbaka en struktur för att 

arbeta med problematiken. Förvaltningens erfarenhet är att antal 

bostadsinbrott varierar över tid. Under perioden 2011-2013 

drabbades exempelvis Tensta, Rinkeby, Hjulsta av många inbrott 

per månad. Under 2014 och 2015 har inbrotten i lägenhet minskat. 

När det gäller inbrott i områden som domineras av lägenheter i 

stadsdelen Spånga-Tensta, har trenden varit avtagande under de 

senaste åren. Nivån har för försök eller fullbordade inbrott i 

lägenhet har nästan halverats sedan 2012, från 249 anmälda brott 

2012 till 110 anmälda brott 2015 dvs. en minskning med 44 

procent. Under 2014 arbetade Svenska Bostäder med att erbjuda 

sina hyresgäster möjlighet att stöldskyddsmärka värdeföremål med 

smart DNA teknik. 

 

Stadsdelsförvaltningen har ett samverkansavtal med polisen. I 

avtalet mellan polis och stadsdelsförvaltningen regleras bland annat 

arbetet med Grannsamverkan och Föreningen Grannstöd. Att stärka 

lokal Grannsamverkan är en del av förvaltningens 

brottsförebyggande arbete. Förvaltningen samverkar tillsammans 

med polisen med Föreningen Grannstöd Spånga-Tensta. Denna 

förening som består av ca 60 frivilliga som arbetar med att 

rapportera in till förvaltningen om brister i utemiljön, exempelvis 

om häckar och träd behöver klippas/beskäras och belysning behöver 

förstärkas. Föreningen ordnar också med informationsträffar där 

polisen inbjuds för att informerar om hur villaägare kan förstärka 

sitt eget skalskydd med lås och larm. 

Förvaltningen arbetar med att ta fram en trygghetsstrategi som 

tydliggör de trygghetsskapande aktiviteter som förvaltningen bidrar 

till. 

 

Att drabbas av inbrott är integritetskränkande och därför är det 

önskvärt med ett lokalt brottsofferarbete. 

 

Förvaltningen ställer sig positiv till att kommunstyrelsen 

tillsammans med samverkande parter, polisen, bostadsbolag och 

villaägareförening ska ta fram ett åtgärdsprogram med konkreta 

insatser och kostnader för dessa i syfte att minska bostadsinbrotten. 

 

 

 

Bilaga 

1. Motion om åtgärdsplan för att minska bostadsinbrotten i 

Stockholm. 


